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Naslov sestanka 4. seja Sveta za oljkarstvo 

Datum sestanka 6. 12. 2022 

Kraj sestanka 
 
MKGP, sejna soba 533 

Seznam prisotnih 

Sklicatelj: Elvin Klobas, predsednik SO 
Ministrica Irena Šinko 
Člani: dr. Milena Bučar – Miklavčič, Branimir Radikon, mag. 
Viljanka Vesel, dr. Maja Podgornik, Božidar Slivnjak, Franko 
Lisjak, dr. Mira Skubic Kos, mag. Marjeta Bizjak, dr. Vasilij 
Velenčič (po pooblastilu dr. Bojana Butinarja) 
Ostali: Mateja Čalušić (poslanka DZ), Vlasta Grašek (namesto dr. 
Lucijana Cenčiča), Dejana Baša (DHR, MKGP), Tanja Polak 
Benkič (sekretarka)  
Odsotni člani: dr. Rajko Vidrih, dr. Dunja Bandelj, dr. Bojan 
Butinar, dr. Lucijan Cencič; (vsi z opravičilom),   

Zapisnik pripravila 
 
Tanja Polak Benkič 

 
  

Sklepi 

 
Sklep 1: Glede priprave Smernic dobre higienske prakse v obratih za polnjenje oljčnega 
olja, ki jo koordinira Kmetijsko gozdarska zbornica Slovenije (KGZS), je bilo ponovno 
poudarjeno, da morajo biti v pripravo smernic vključene vse strokovne inštitucije v 
oljkarstvu.  
 
Sklep 2: Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (MKGP) bo pripravilo predpis, 
ki bo uredil delovanje strokovnih/tehničnih panelov za področje oljčnih olj.  
 
Sklep 3: MKGP bo pripravilo in objavilo obvestilo/poziv za oljkarje in oljarje, v katerem bo 
predstavilo obveznosti oljkarja in oljarja po Zakonu o kmetijstvu ter koristi urejenih 
registrov in jih pozvalo k registraciji ter poročanju  v Register kmetijskih gospodarstev in 
v Register obratov. 
 
Sklep 4: Strokovni sodelavci MGKP bodo v okviru obiska v Slovenski Istri in na 
Goriškem v mesecu januarju širšemu krogu oljkarjev predstavili podrobnosti intervencij 
za oljkarstvo.  
 

Vsebina zapisnika: 

 
Dnevni red: 
1. Potrditev dnevnega reda 
2. Potrditev zapisnika in pregled realizacije sklepov 3. seje Sveta za oljkarstvo (SO) z dne 2. 3. 
2022 
3. Seznanitev članov SO s postopkom potrditve Smernic dobre higienske prakse v obratih za 
polnjenje oljčnega olja 
4. Seznanitev članov SO s postopkom nadaljnje priprave predpisa, ki bo urejal organizacije za 
senzorično ocenjevanje deviškega oljčnega olja 
5. Seznanitev članov SO s potekom razvoja poklicnega standarda Oljkar/Oljkarka 
6. Predstavitev problematike pridobivanja letnih količin pridelanega slovenskega oljčnega olja 
7. Seznanitev članov SO s Strateškim načrtom SKP 2023 – 2027 z vidika oljkarstva 
8. Razno 
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Kratek povzetek razprave: 
 
Ob uvodu seje je predsednik SO, Elvin Klobas, posebej pozdravil ministrico Ireno Šinko in  
poslanko Državnega zbora, Matejo Čalušić, podpredsednico Odbora za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano, ki je bila na sejo posebej vabljena. Ministrica je v pozdravnem nagovoru omenila 
problematiko podatkov o oljkarstvu, s katero je bila že predhodno seznanjena. Hkrati je ob 
zavedanju, da je slovensko oljkarstvo v svetu znano po odličnem oljčnem olju, članom SO 
namenila spodbudne besede, da je oljkarstvo za Slovenijo pomemben sektor, ki ga moramo 
razvijati naprej. 
  
Ad.1: 
Predsednik SO je preveril navzočnost: 10 članov prisotnih (od njih eden po pooblastilu), 3 
opravičeno odsotni, in potrdil sklepčnost Sveta za oljkarstvo (SO). Člani SO so soglasno potrdili 
dnevni red. 
 
Ad.2: 
Člani SO so soglasno potrdili zapisnik 3. seje SO z dne 3. 2. 2022.  
 
Ad.3: 
Predsednik SO je člane seznanil s stanjem na pripravi Smernic dobre higienske prakse v 
obratih za polnjenje oljčnega olja.  
Milena Bučar Miklavčič je pripomnila, da člani delovne skupine, ki so leta 2011 pripravili predlog 
teh smernic, niso bili povabljeni k ponovni pripravi smernic. Predsednik SO je pojasnil, da člani 
delovne skupine iz leta 2011 niso izvzeti iz priprave smernic (kot je zapisano tudi v sklepu 
prejšnje 3. seje SO), in da bodo prejeli nov predlog smernic v pripombe (ko bo pripravljen, oz. 
najkasneje do 31. januarja 2023). Šele usklajenost z njimi in s celotno stroko je pogoj, da se 
osnutek smernic pošlje v potrditev UVHVVR. Ministrica je poudarila, da morajo biti v pripravo 
smernic vključene vse strokovne inštitucije v oljkarstvu. 
 
Sprejet je bil Sklep 1: 
Glede priprave Smernic dobre higienske prakse v obratih za polnjenje oljčnega olja, ki jo 
koordinira KGZS, je bilo ponovno poudarjeno, da morajo biti v pripravo smernic vključene vse 
strokovne inštitucije v oljkarstvu. 
 
Ad.4: 
Predsednik SO je člane seznanil s potekom priprave predpisa, ki bo uredil področje organizacij 
za senzorično ocenjevanje deviškega oljčnega olja (panele). Kot je bilo sklenjeno na prejšnji 3. 
seji SO, je UVHVVR v sodelovanju s strokovnimi sodelavci MKGP takoj pristopila k pripravi 
predpisa. Kot je UVHVVR obrazložila v gradivu k tej 4. seji SO, je v vmesnem obdobju 
UVHVVR imenoval ZRS Koper kot nacionalni referenčni laboratorij  in uradni laboratorij , s 
čimer se je uredilo področje organizacije za senzorično ocenjevanje oljčnih olj kot je opredeljeno 
v 93. členu ZKme (nacionalni panel za uradni nadzor).  Neurejeno ostaja delovanje 
tehničnih/strokovnih panelov (paneli, namenjeni za senzorično ocenjevanje oljčnega olja, kot so 
npr. paneli znotraj društev). To področje ni mogoče urediti na osnovi 93. člena ZKme, zato je 
potrebno znotraj ministrstva ugotoviti pravno podlago in nato čimprej določiti pristojnega za 
pripravo predpisa.  

 
Sprejet je bil Sklep 2: 
Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano bo pripravilo predpis, ki bo uredil delovanje 
strokovnih/tehničnih panelov za področje oljčnih olj. 
 
Ad.5: 
Predsednik SO je člane seznanil s potekom uveljavitve novega poklicnega standarda 
Oljkar/oljkarka. Povedal je, da je Center RS za poklicno izobraževanje že objavil nov poklicni 
standard Oljkar/oljkarka, do konca decembra pa bo objavil še katalog standardov strokovnih 
znanj in spretnosti.  
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Ad.6: 
Maja Podgornik je kot koordinatorka Javne službe v oljkarstvu člane SO opozorila na 
problematiko slabega vpisa oljkarjev v Register kmetijskih gospodarstev (RKG) in hkrati slabega 
poročanja oljkarjev, ki imajo registrirane oljčnike v RKG, o pridelku oljk in količini oljčnega olja. 
To dejstvo je vzrok, da iz uradnih evidenc (RKG) ne moremo dobiti realnih podatkov o 
oljkarstvu. V razpravi je več članov izrazilo svoje mnenje, da bi bilo potrebno oljkarje in oljarje 
pozvati k izpolnjevanju dolžnosti, ki jim jih nalaga ZKme glede RKG in nato poostriti nadzor 
(metoda, ki jo je ministrstvo in kmetijska inšpekcija pred leti že uspešno uporabila). Člani so se 
strinjali, da ministrstvo najprej pripravi spodbuden poziv oljkarjem, v katerem jih poduči o 
dolžnostih oljkarja glede vpisa in sporočanja v RKG, ki jih imajo po ZKme. Poleg tega v pozivu 
spodbudno predstavi, kakšne so za oljkarja prednosti, če je vpisan v RKG in poroča podatke. 
Dopis bi bil namenjen tudi oljarjem, ki morajo po ZKme letno poročati o proizvodnji oljčnega olja.  
 
Sprejet je bil Sklep 3: 
MKGP bo pripravilo in objavilo obvestilo/poziv za oljkarje in oljarje, v katerem bo predstavilo 
obveznosti oljkarja in oljarja po Zakonu o kmetijstvu ter koristi urejenih registrov in jih pozvalo k 
registraciji ter poročanju v RKG oziroma za oljarje v Register živilskih obratov. 
 
Ad.7: 
Marjeta Bizjak je seznanila člane sveta s Strateškim načrtom SKP 2023-2027 (SN) z vidika 
oljkarstva in na kratko povzela intervencije, ki so primerne za oljkarje. Članom sveta je 
predlagala, da strokovni sodelavci MGKP na srečanju, ki naj se organizira na Primorskem, 
oljkarjem predstavijo strateški načrt. Na predlog Boža Slivnjaka je lahko srečanje z istim 
namenom organizira tudi na Goriškem za oljkarje tega severnejšega območja Primorske. 
Poudarila je, da na splošno oljkarjem še vedno primanjkuje osnovno agrotehnično znanje. Ob 
tem je Viljanka Vesel izpostavila večni primanjkljaj kmetijskih svetovalcev specialistov za 
oljkarstvo. Marjeta Bizjak je članom SO ponudila, da jim pošlje povzetek predstavitve intervencij 
SN za sektor oljkarstvo.  
 
Sprejet je bil Sklep 4: 
Strokovni sodelavci MGKP bodo v okviru obiska v Slovenski Istri in na Goriškem v mesecu 
januarju širšemu krogu oljkarjev predstavili podrobnosti intervencij za oljkarstvo. 
 
Ad.8: 
Ministrica Irena Šinko je v svojem zaključku povedala, da je na tej seji, kjer se je prvič seznanila 
s člani SO in potekom seje, spoznala širšo problematiko oljkarstva. Povedala je, da je oljkarstvo 
panoga, ki jo je potrebno razvijati, za kar bo potrebno tudi delo na predpisih. Ob tem je 
napovedala, da bo ministrstvo proučilo sestavo SO. 
 
Predsednik SO je člane opomnil, da lahko za naslednjo sejo SO njemu ali sekretarki SO 
pošljejo pisne predloge za točke dnevnega reda. Posebej se je zahvalil ministrici Ireni Šinko in 
poslanki Mateji Čalušić, katera se je SO zahvalila za povabilo. 
 
 

Seznam prilog 

- člani so jih prejeli po e-pošti pred sejo 
 
 
 
 
Zapisala: 
Tanja Polak Benkič, sekretarka SO 
 
12. 12. 2022 


